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Et OÜ Kohila Apteegi Jär-
vakandi haruapteek tegutseb 
juba kaheksandat kuud, uuris 
selle loomise üks eestvedajaid 
Enno Alliksaar apteeker Ülle 
Pilliroolt, kuidas apteegis as-
jad edenevad.

EA: „Kuidas läheb?“
ÜP: „Üle ootuste hästi. 

Apteegi asupaik alevi keskel 
bussijaama vastas on ideaal-
ne. Ka võõrad leiavad ker-
gesti üles. Algul pelgasin, et 
kuidas hakkama saan. Vanas 
Tomsonite apteegis me digi-
retsepte ei kasutanud, kuid 
koolitustest Kohilas oli kasu 
ja saan hakkama. Päevad on 
tihedad: üks inimene läheb, 
teine tuleb. Päevamüük on 

500 euro ümber. Pensioni-
päeval ja järgnevatel päeva-
del läbimüük kahekordistub. 
Vajaduse korral mõõdan ka 
vererõhku, aga see tekitab 
järjekorra. Kuid pean hakka-
ma saama.“

EA: „Kuidas on tagatud ra-
vimitega varustatus?“

ÜP: „Tean juba, milliseid 
ravimeid vaja läheb ja need 
on kõik saadaval. Harva, ta-
valiselt siis, kui Järvakandis 
on olnud eriarsti vastuvõtt, 
pean midagi klientide soo-
vil juurde tellima. Põhiline 
müük on retseptiravimid. Al-
les nüüd saan aru, kui palju 
haigeid ja pidevalt ravimeid 
tarvitavaid inimesi Järvakan-
dis elab. Põhiliselt põetakse 

südame-veresoonkonna ning 
luu- ja lihaskonna haigusi, 
ka suhkurtõbe. Käsimüügist 
ostetakse põhiliselt ravimeid 
külmetushaigustest ja ka kõ-
hugripist jagusaamiseks.“

EA: „Milline on klien-
tuur?“ 

ÜP: „Ikka põhiliselt Järva-
kandi rahvas, aga ka Ahekõn-
nu, Lokuta, Eidapere, Kõnnu 
ja Kaisma inimesed. Teisi-
päevane lahtiolekuaeg ongi 
nii sätitud, et saab teenindada 
Pärnu poolt bussiga tulijaid. 
Laupäevast lahtiolekut ei pla-
neeri. Kui tuleb Rabarock, siis 
ehk küll.“ 

EA: „On ka muresid?“
ÜP: „Ikka on. Välisuksega 

on probleeme: paisub, vajub 

hingedelt ega saa ust kor-
ralikult sulgeda. Otto Šefer 
on käinud ust mitmel korral 
„putitamas”. Suur tänu talle! 
Teiseks on vaja ukse ette va-
rikatust. Praegu külmub rääs-
tavesi trepil ja pean aeg-ajalt 
käima jääd koksimas. Lootus 
on lähiajal katus Kohila Ap-
teegi ja OÜ TooRa koostööna 
saada.“

EA: „Millal on apteek ava-
tud?“

ÜP: „E, K, N, R kell 9– 15 
ja T 10–16. Apteegi telefon 
on 487 7880. Kõik on apteeki 
teretulnud. Suudame teid alati 
aidata! Tänan ka kõiki neid, 
kes  eelmise aasta kevadel  ap-
teegi rajamisele kaasa lõid või 
rahaliselt toetasid!“

Elektrikatkestusest 
aastavahetuse eel
Järvakandis kujunes tormi tekitatud elektrikat-
kestus osale tarbijast lubamatult pikaks – isegi 
kuni nelja ööpäeva pikkuseks. 

Eesti Energia juhtide sõnul oli olukord era-
kordne. Tagantjärele koosolekutel avariide 
likvideerimise käiku analüüsides on saanud 
selgeks, et läbimõeldult tegutsedes oleksid ava-
riibrigaadid saanud mitmed rikked kõrvaldada 
oluliselt lühema, võib-olla isegi poole lühema 
ajaga. Paraku ei jõudnud vajalik info kohalikest  
omavalitsustest õigele adressaadile ja nii juhtus-
ki, et avariibrigaadid tegid avariikohale mitmeid 
asjatuid sõite, selle asemel, et kohe ka avarii lik-
videerida.

8. veebruaril Järvakandis toimunud koosole-
kul leppisid Järvakandi Vallavalitsuse ja Eesti 
Energia piirkonna juhid kokku mitmes olulises 
punktis, kuidas tulevikus selliseid olukordi välti-
da. Valla kriisikomisjon omab nüüdseks oluliselt 
suuremat otsekontaktide ja muu informatsiooni 
hulka, mida saame vajadusel kiireks reageeri-
miseks kasutada. Operatiivse info vahetamine  
hakkab tulevikus toimuma vähemalt ühel korral 
aastas.

Mart Järvik
vallavanem

Käisime „Teeviidal“
ESF projekti toetusel käisime Tallinnas messil 
„Teeviit 2011“. 

Pärast mõnusat bussisõitu messikeskusesse 
jõudnud, seisime ära pika 10minutilise piletijär-
jekorra, seejärel aga tutvusime messil pakutava-
ga. Hall oli inimesi täis, seega oli tuttavaid raske 
märgata. Kohapeal oli palju Eesti kuulsusi, kel-
lega sai rääkida nende elust ja sellest, mida nad 
seal esindasid. Palju oli erinevate koolide (ka vä-
lismaa) väljapanekuid, mille tutvustajad olid vä-
ga sõbralikud, kutsudes oma materjale uurima ja 
jagades koole tutvustavaid flaiereid, ankeete jms.

Pikal messipäeval tekkinud söögimure võis la-
hendada keskuse kohvikus. 

Järvakandi Gümnaasiumi õpilaste nimel kin-
nitan, et reis oli tore ja meeleolu hea.

Kerdo Tornius
8. klassi õpilane

Kultuurihall pakub 
noortekeskusele katust
Lume tulekuga on koostöö tihenenud ka kultuu-
rihalli ja noortekeskuse vahel. Nimelt toimuvad 
RC (raadio teel juhitavad masinad) ringi tunnid 
kultuurihalli suures saalis (noortekeskuse saal jäi 
vastava tegevuse jaoks pisut väikeseks), mis või-
maldab noortel nii slaalomi- kui ka omavahelise 
võistluse radasid üles seada ja aja peale mõõtu 
võtta. Samuti on seal rohkelt ruumi raadio teel 
juhitavatele helikopteritele. 

RC ringi rahastatakse ESF projekti kaudu ja 
sellest osavõtt on kõigile tasuta.

Mikk Merekivi
Järvakandi ANK juhataja

ank@jarvakandi.ee

26.–28. detsembrini möllanud 
torm Patrick põhjustas märki-
misväärselt probleeme ka Jär-
vakandis.

27. detsembril kell 12 jäi 
vooluta alevit joogiveega varus-
tav pumbajaam. Kell 13 lubas 
Eesti Energia, et tagab voolu 
hiljemalt kella 17-ks, seejärel 

kella 19-ks. Kell 20 enam elekt-
rienergiaga varustamise taasta-
mise tähtaega ei öeldud.

Järgmise päeva hommikul 
kogunenud valla kriisikomisjon 
otsustas tagada Järvakandi val-
la kortermajade elanike veega 
varustamise päästeameti auto 
abiga. Pumbajaama töö taga-

miseks kuni liinirikke kõrvalda-
miseni tehti OÜ Kommunaalile 
ülesandeks  rentida diiselgene-
raator, mis paraku töötas üle-
kuumenemise tõttu vaid perioo-
diti, 29. detsembril hangitud uus 
generaator tagas veevarustuse 
kuni võrgutoite taastamiseni 30. 
detsembril kell 12.   

Elektrikatkestuse ajal ge-
neraatoritoitega toodetud vee 
maksumus oli 1219.60 € / 334 
m³ (s.h generaatori rent, diis-
likütus, transport jm), seega 
kuupmeetri hinnaks kujunes 
3.651 € (kehtiv tariif koos käi-
bemaksuga on 0.85 €/ m³).

JK

Torm Patrick ja Järvakandi vesi

Apteeker Ülle Pilliroog tööpostil.  Allan Kima

Intervjuu apteegi ÜllegaIntervjuu apteegi Üllega
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Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

VOLIKOGU

Volikogu jaanuaris
Jaanuari volikogus oli arutlusel Järvakandi valla aren-
gukava tegevuskava eelistused; 2012. aasta eelarve I lu-
gemine; audiitori määramine; tegemata jäänud väljami-
nekute kavandamine järgmisel eelarveaastal; haldus- ja 
arengukomisjoni koosseisu kinnitamine; Järvakandi valla 
aukodaniku nimetuse andmine; Järvakandi Lasteaia Pe-
samuna arengukava tegevuskava muutmine ja info (ar-
vamuse andmine Haridus- ja Teadusministeeriumi sõ-
nastatud põhiseisukohadele gümnaasiumivõrgu ühtsetel 
lähtealustel korrastamiseks; maakonna XX talimängudel 
osalemisest).
Järvakandi valla arengukava tegevuskava eelistused

Volikogu kinnitas Järvakandi valla arengukava tege-
vuskava aastateks 2012–2014 eelistused alljärgnevalt: 1. 
Haridus, 2. Vaba aja veetmise võimalused, sh kergteed ja 
terviserajad, 3. Töökohtade loomine, 4. Hooldekodu aren-
damine, 5. Klaasiajaloo säilitamine, klaasitöö arendamine.
2012. aasta eelarve I lugemine

 Kuulanud ära raamatupidaja Helje Nahkuri ettekande, 
otsustas volikogu  lugeda 2012. aasta eelarve I lugemine 
lõpetatuks.
Audiitori määramine

Volikogu otsustas määrata Järvakandi valla 2011. aasta 
majandusaasta aruande audiitorkontrolli teostajaks AMC 
Audit OÜ.
Tegemata jäänud väljaminekute kavandamine järg-
misel eelarveaastal

Finantsnõunik Katrin Vahemets andis ülevaate 2011. 
eelarveaasta lõpuks kasutamata jäänud assigneeringute 
sulgemisest.

Volikogu võttis informatsiooni teadmiseks.
Haldus- ja arengukomisjoni koosseisu kinnitamine

Volikogu otsustas kinnitada komisjoni koosseisus Re-
giina Jõhvikas, Enno Alliksaar, Lauri Hollo, Kadrin Kar-
ro, Raul Kivilo, Piret Lindmaa, Marko Matson,  Anatoli 
Riippinen, Eerik Salumäe, Margus Sepp.
Järvakandi valla aukodaniku nimetuse andmine

Kuulanud ära E. Alliksaare ettepaneku ja vastava selgi-
tuse, otsustas volikogu nimetada 2012. aastal Järvakandi 
valla aukodanikuks Tiiu Uugi. Samas otsustati  teha valla-
valitsusele ettepanek Josina Üti tunnustamiseks Järvakan-
di valla teenetemärgiga.
Info

Kuulati  Enno Alliksaare informatsiooni Haridus- ja 
Teadusministeeriumile ühtsete lähtealuste kohta arvamu-
se esitamisest.

Otsustati Haridus- ja Teadusministeeriumile saata Jär-
vakandi Vallavolikogu vastavasisulised seisukohad: 1. 
Korraldada gümnaasiumivõrk ümber kiiresti ja korraga; 
2. Maakonnakeskuse gümnaasiumi pidaja peab olema 
riik; 3. Riigi tasemel õppekohtade jaotust üld- ja kutseha-
riduse vahel vajalikuks ei pea; 4. Lävend gümnaasiumis-
se õppima asumiseks peab kõigis gümnaasiumides olema 
ühesugune; 5. Vajalik on koolitranspordi korraldamine 
(on lubamatu, et Järvakandist pärit õpilase koolipäev õp-
pimisel väljaspool Järvakandit asuvas gümnaasiumis ku-
juneks 12–13tunniliseks). 

Kuulati Sirje Meti informatsiooni XX Rapla maakonna 
talimängude kohta.  

Otsustati komplekteerida juhtkonna võistkond.
JK

Valla rahalise seisu ja in-
vatranspordi sagedase kasu-
tuse tõttu on tekkinud vaja-
dus omaosaluse tõstmiseks 
invatranspordi eest tasumisel. 
Seoses sellega on Järvakandi 
Vallavalitsus võtnud vastu  
määruse “Invatransporditee-
nuse osutamise kord ja isiku 
omaosaluse kehtestamine”.

Määrus kehtestatakse ko-
haliku omavalitsuse korral-
duse seaduse paragrahvi 22 
lõike 1 punkti 5 ja sotsiaal-
hoolekande seaduse parag-
rahvi 26 punkti 4 alusel.
§ 1 Teenuse saajad:

Teenust osutatakse rah-
vastikuregistri andmetel 
Järvakandi vallas elavatele 
isikutele, kes puudest, kõr-
gest east või tervislikust sei-
sundist sõltuvalt ei saa ka-
sutada ühistransporditeenust 
ning isikul ja tema lähedastel 
puudub isiklik sõiduvahend.
§ 2 Teenuse tellimine:

Teenust taotlev isik või 
tema esindaja pöördub valla 
sotsiaalametniku poole, kes 
omakorda tellib transpordi 
teenuse osutajalt.
§ 3 Teenuse tasumine ala-
tes 01. veebruarist 2012. a:

1. Maksujõuline isik tasub 
transporditeenuse 100%-li-
selt ise.
2. Vähekindlustatud isik ta-
sub  järgmiselt:
2.1  ühe teenusekasutaja pu-
hul 50% transpordi maksu-
musest, 50%-le taotleb isik 
toetust.
2.2 kahe kasutaja puhul tasu-
vad isikud kokku 75% trans-
pordi maksumusest, 25%-le 
taotlevad toetust.
2.3 kolme ja enama kasutaja 
puhul tasuvad isikud trans-
porditeenuse 100%-liselt ise.
3. Vallasisesed sõidud 1,0 € 

(saunasõidud jm.)
4. Toimetulekupiiril elava 
isiku võib sotsiaaltöötaja 
ettepanekul vabastada oma-
osaluse tasumisest. 
§ 4 Vabade kohtade ole-
masolul võivad tasulist tee-
nust kasutada ka teised isi-
kud. Teenuse maksumus on 
0,10 eurot kilomeeter.
§ 5 Tunnistada kehtetuks 
Järvakandi Vallavalitsuse 
29.09.2010 määrus nr 10 
„Invatranspordi-teenuse 
osutamise kord ja piletihinna 
kehtestamine“.

Järvakandi Vallavalitsus

Kevadisel üldkoosolekul 
leiti, et vallalehes tuleb sel-
gitada hooneühistu Kaseke 
kodukorda.  

Eesti Vabariigi seaduste 
alusel tuli garaažiühistud 
ümber organiseerida hoone-
ühistuteks, millele  hakkas 
kehtima hooneühistusea-
dus ja äriühingutega võrdne 
osakapitali miinimumnõue. 
Hooneühistuseadust on või-
malik lugeda internetist,  kui 
sisestada vastav sõna otsin-
gumootorisse.

Hooneühistuseadus ja tu-
lundusühingute seadus on 
ka HÜ Kaseke põhikirja alu-
seks (on kättesaadav juhatu-
se liikmete või raamatupida-
ja kaudu).  Igal ühingul peab 
olema ka kodukord, millest 
liikmed juhinduvad. Seda 
saab muuta üldkoosolekutel.

Põhikirja ja juhatuse 
koosseisu muutmine toi-
mub notari kaudu nagu ka 
liikmelisuse võõrandamine. 
Liikmelisuse omandamiseks 
on vajalik kirjalik avaldus 
juhatusele.

Kuni 2008. aasta veeb-
ruari lõpuni toimis arvestus 
boksiridade lõikes tänu pe-
rekond Barlole, Ants Toh-

vertile ning Anti Oviirile 
normaalselt. Hooneühistuks 
ümberorganiseerimise al-
gusest on olnud  raskusi I 
ja III reale uute  vanemate 
leidmisega. 2010. aastal oli 
III rea vanem Ülo Pruus, kes   
omal soovil on nüüd kõigist 
kohustustest vabastatud. Tä-
name Ülot tehtud töö eest 
ning soovime talle tervist ja 
rahulikku pensionipõlve.

Elektrinäidud peab HÜ 
Eesti Energiale esitama 30. 
juunil ja 30. detsembril.  
Enne seda ootame nende tea-
tamist  liikmetelt. Juhatuse 
tegevliikmed on praegu En-
no Alliksaar ja Ants Tohvert. 
Näitude jaoks on garaažide 
juures üleval ka  kastike.

Elektrikulu raha tasumi-
sega on asi enam-vähem 
paigas. Toimib viimase 
näidu teatamine ja maks-
mine panga kaudu. Selleks 
peab teadma kehtivat kWh 
hinda hooneühistule. Siin 
loodan  abi  valla kodulehe 
hooldajalt, et selle kaudu 
vastavat teavet anda. Kelle-
le koduleht võõras või kes 
ei  kasuta internetipanka, 
nende jaoks leian aja märt-
sis ja juulis, et ärikeskuses 

tasu vastu võtta. Loodan, et 
vastav info ilmub tulevikus 
nii valla kodulehel kui ka 
Kandi kaupluse kõrval tea-
detetahvlil.  

Liikmemaks (nimetatud 
ka aastamaksuks) ei pea ole-
ma jääv summa. Seda kogu-
me haldus- ja hoolduskulude 
katmiseks (sh maamaks), 
remondifondiks ja omakapi-
taliks jooksvale arvele. Hoo-
neühistu osakapitalile ei ole 
olnud rahalist sissemakset.  
Seetõttu peab  majanduste-
gevusest kogunema arvel-
dusarvele rahalist jääki ka li-
saks remondifondi reservile. 
See peaks võimaldama ta-
suda vähemalt 2/3 aastasest 
elektriarvest ja maamaksu. 

Garaažiühistu ümberor-
ganiseerimine toimus 2008. 
aastal ning selle aasta eest  ei 
kogutud liikmemaksu  üldse.  
Elektrikulu arvestus, liikme-
telt raha laekumine ja  elekt-
riraha saldo on boksiridade 
lõikes kogu aeg toiminud.  

Kevadisel üldkoosolekul 
jäi jõusse III rea liikmete 
ettepanek hakata tulude-ku-
lude arvestust pidama taas 
ridade lõikes. Nii on nähtav  
remondifondi jääk iga rea 

kohta. Praegu on seda  2009. 
aastast alates veel võimalik 
teha. Remondifondiks jääb 
siiani kogutud liikmemak-
sust ligikaudu pool. Suure-
mate tööde jaoks on vajalik 
omaosalus ja väiksemate 
gruppide korral on seda liht-
sam korraldada.

Mõtet on sellel arvestusel 
aga boksiridade vanemate 
olemasolu korral. III rea va-
nemaks valiti 7. detsembril 
Rauno Roht. I ja II rea peale 
on kokku 56 boksi. Ka I rida 
peaks leidma vanema.  

HÜ juhatus loodab, et 
üldkoosolekutest saame tea-
da anda lisaks teadetetahvlile  
ka internetis valla kodulehe-
külje kaudu. Palume nendest 
kindlasti osa võtta, sest kõik 
kavandatavad tööd tuleb seal 
eelnevalt majandustegevuse 
kavva kinnitada.

Hooneühistu Kase-
ke pangaarve number on 
221043999863, Swedbank 
AS.

Viimane elektrienergia 
kWh hind hooneühistule 
31.12.2011 esitatud arve alu-
sel oli 0.108 eurot.

Elve Kull
raamatupidaja

Tähelepanu, HÜ Kaseke liikmed!  

Viimasel ajal on poleemikat tekitanud haridusministri välja-
ütlemised, millest lähtuvalt tekkis ka volikogu hariduskomis-
jonil huvi meie kooli põhjalikuma rahalise analüüsi vastu. Et 
teema pakub huvi avalikkuselegi, avame seda ka vallalehes. 

Gümnaasiumi kulud moodustavad valla eelarvest üle kol-
mandiku, olles seega valla suurim kuluartikkel. 

Võrreldes 2011. aastaga on tänavu vähenenud riigieelar-
vest haridusele tehtavad eraldised:
 2011. a 2012. a

Palgavahenditeks 209 161 205 839

Koolilõuna 15 581 17 063

Muudeks kuludeks 15 368 15 791

LAEKUMISED RIIGIEELARVEST 240 110 238 693
 

Riik jälgib raha eraldamisel ka õpilaste arvu klassis, seda 
eriti gümnaasiumiosas. Et põhikool on kohustuslik, on siin 
reeglid pehmemad, küll aga eraldatakse rangelt õpilaste arvu 
alusel pearaha gümnaasiumiosas. Samas on kulud klassile 
ühesugused, olgu seal siis 5 või 30 õpilast. Kes soovib tut-
vuda raha eraldamise algoritmiga lähemalt, võib seda teha 
rahandusministeeriumi kodulehe www.fin.ee vahendusel. 

Alljärgnevas tabelis on toodud Järvakandi Gümnaasiumi  
2012. a eraldised, kulud ja üle- või puudujääk:
  Klassid kooliastmeti      KOKKU

 1.–6. kl 7.–9. kl 10.–12. kl

Kooli finantseerimine riigieelarvest 91 248 58 035  18 012 167 295

Arvestuslikud kulud õpetajatele 89 799 64 798 76 533 231 130

Raha üle- või puudujääk 1449 –6763 –58 521 –63 835

Siit on näha, et põhikooli osa majandab ennast normaal-
selt ära, aga väga suur vahe tekib gümnaasiumiastmes. Kooli 
kohta on raha puudujääk ligi 64 000 €, mis tuleb katta valla 
eelarvest. Niigi on valla eelarvest ette nähtud kooli ülalpi-
damiskulud ja abipersonali palgakulu (2011 summad, vahed 
tabelite vahel tulenevad tegemata investeeringutest):
      

 Riigieelarvest eelarvest KOKKU

Personalikulud 209 161 109 738 318 899

Majandamiskulud 30 949 105 610 136 559

KOKKU 240 110 215 348 455 458

Majandamiskulu gümnaasiumis oli 2011. aastal 106 000 
€, sellest 50 000 € (ehk siis ligi pool!) kulub soojusenergia-
le (ometi ei ole koolimaja normaalselt soe). See on ka üks 
valdkond, mis lähitulevikus korrastamist (investeeringuid) 
nõuab. 

Surve valla eelarvele on viimastel aastatel järjest suure-
nenud – nii tulenevalt riigipoolsetest nõuetest (nt valvetee-
nused) kui ka hinnatõusust (elekter, soojusenergia). Samas 
eraldised riigieelarvest on järjest vähenenud (üksikisiku tu-
lumaks, tasandusfond, pearahad). 

Katrin Vahemets
valla finantsjuht

Järvakandi reoveekogumisala 
veemajandusprojekt
OÜ Järvakandi Kommunaal kuulutas 02.11.2011. a välja 
riigihanke „Järvakandi reoveekogumisala veemajanduspro-
jekt“ registreerimisnumbriga nr 126833 projekteerimis- ja 
ehitustöödele Järvakandi alevis. Pakkumuste avamise aeg 
oli 24.11.2011. a Laekus üks pakkumus, mille maksumus 
oli kolm korda suurem, kui eelarves planeeeritud.  

OÜ Järvakandi Kommunaal kuulutas 30.11.2011 väl-
ja uue riigihanke nr 129209 projekteerimis- ja ehitustöö-
dele Järvakandis. Wesico Project OÜ vaidlustas hanke 
alusdokumentide tõttu ning esitas kaebuse riigihangete 
vaidlustuskomisjonile. Vaidlustuskomisjoni istung toimus 
28.12.2011. a, osapooled selgitasid oma seisukohti. 

Vaidlustuse lõppedes kuulutas Järvakandi Kommunaal 
uuesti välja riigihanke 20.01.2012. a. Hanke lõpu tähtajaks 
31.01.2012. a laekus üks pakkumus.  

Järvakandi valla finantsolukorrast

Muudatused invatransporditeenuse omaosaluse tasumisel
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Kohalikust
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Vald versus linn
Lootsin, et meie linnastumise soov on tasapisi vaibunud 
ja vallas tegeletakse ainult päevakohaste lahendamist va-
javate probleemidega. Kõige elulisem valla arengus on 
töökohad ja siit laekuv üksikisiku tulumaks. Kahjuks te-
geldakse sellega liialt vähe. Mõned faktid mälu värsken-
damiseks.

1. Eesti Vabariigi seaduste ees on vald ja linn võrd-
väärsed üksused. 2. Vallavolikogu valimistel ei sisal-
danud parteide ja Valimisliidu Järvakandi lubadused: 
“Järvakandi vald linnaks!”. 3. Tõugatuna Järvakandi 
vallavolikogu enamuse  linnastumise soovist, asus re-
gionaalminister looma Eestimaa asulate staatust korras-
tavat töörühma. Tulemused avaldusid regionaalminist-
ri otsustes, millest ühes esimeses nimetati 4500–5000 
elanikuga Peetri küla Peetri alevikuks. Järvakandini ei 
ole otsustamisjärg veel jõudnud. Tekib küsimus, mis 
võib saada Järvakandi alevist. Isiklikult arvan, et mitte 
midagi. Oleme endiselt linna tüüpi tööstusalev enam-
vähem kõigi linna tunnustega. Puudub ainult üks olu-
line tunnus – piisav rahvaarv. Arvan, et alla 1400 ela-
nikuga Järvakandi alev jääb vähemalt haldusreformini 
ikka Järvakandi vallaks. Tegelikult on ennustamine ko-
hatu. Pall on regionaalministri käes!

Haldusreformi on vaja. Aastaid peost suhu elamine 
lihtsalt kurnab valla asutusi ja inimesi ning pärsib ette-
võtmisi. Isiklikult näen haldusreformiks kolme võimalust. 
Esimene on kõige lihtsam – Kehtna annab tagasi kolm kü-
la. Valla pindala kasvaks enam kui 15 korda, aga rahvaar-
vule lisanduks ainult sadakond inimest. Alev-vald omaks 
arenguks tagamaa ja lisandunud maamaks korvaks külade 
halduskulud. Järvakandi säiliks vallana. Teine võimalus 
on taastada kunagine Vändra rajoon. Sellel suunal on 
eeltöö tehtud, kuid hetkel on kõnelused katkenud. Vänd-
ra poolt on põhjusteks toodud  Vändra Vallavolikogus 
hääletamisel ühe hääle puudujääk otsuses  Tootsi-Vänd-
ra valla ühinemise kohta ja ka Järvakandi valla linna-
soov. Kolmas võimalus on Rapla kihelkonna taastamine, 
s.t suurvalla moodustamine kihelkonna valdade Rapla, 
Raikküla, Kehtna ja Järvakandi baasil. Ka sellest on 
juttu olnud. Takistuseks võib saada nelikus kõige enam 
raskustes oleva Raikküla valla majandusseis. Teises ja 
kolmandas haldusreformi variandis kaotame oma valla, 
parimal juhul jääme osavallaks. Tasub mõelda! Joosep 
Tootsi kombel “igatahes”. Meil on valla koduleht, kus 
igaüks võib oma mõtteid avaldada. Tehke seda!

Tegusat uut aastat!
 Enno Alliksaar

vallavolikogu esimees

TantsuStuudio Koolitantsul
29. jaanuaril toimunud üleriigilise tantsuvõistluse „Koo-
litants“  eelvoorus Tallinnas osalesid ka noored tantsuhu-
vilised Järvakandi TantsuStuudiost. Võistlusest võeti osa 
kahe grupiga: III–VI klasside vanuserühmas osales grupp 
Cherrypops (Marii, Birgit, Kadi-Triin, Kirke, Meril, Saa-
ra, Liisa-Ly, Diana, Anette, Marite, Emma ja Marleen) 
tantsuga „Teepidu“ ning VII–IX klasside vanuserühmas 
D.I.V.A. (Kerli, Marit, Anett Mari Ann, Saara, Gloria, 
Laura, Triin, Jaana-Maria) tantsuga „Õuduste öö“. Tuleb 
märkida, et show-tantsu kategoorias olid Järvakandi noo-
red oma vanusegruppides ainukesed esinejad väljastpoolt 
Tallinna, ühtlasi ka Rapla maakonnast.

Meeleolu Salme Kultuurikeskuses oli ülev, tantsud 
energilised, omapärased ning hoogsad.  See, millised pää-
sevad finaali Nokia Kontserdimajas, selgub märtsis. 

Tantsuvõistlusega on võimalik end kursis hoida Kooli-
tantsu ametliku kodulehe kaudu (www.koolitants.ee). 

Tänan tantsulapsi, lastevanemaid, abistajaid Maarika 
Luhtoja, Katrin Kuuma ning Regiina Jõhvikat suure toe-
tuse eest.

Mari-Liis Kobakene 

Looduse krutskite kiuste 
toimus 27.–29. detsembrini 
noorkotkaste ja Kodutütarde 
Järvakandi rühma talvelaa-
ger. 

Ajal, mil tormid murdsid 
puid ja tuhandetest elamu-
test kadus elekter, oli laag-
rikorraldajatel peas suur ja 
tõsine küsimus: kas riskida 
talvelaagri korraldamisega 
metsas või mitte? Jälgides 
ilma ja ennustajate prognoo-
se, sai selgeks, et esimene 
öö tuleb kindlasti tuuline ja 
sademetega, kuid teiseks oli 
lootust ilma paranemisele. 
Kaitseliidu allorganisatsioo-
nidele omase loosungi „Ala-
ti valmis!“ kohaselt võtsime 
julguse kokku ja otsustasime 
laagriideest mitte taganeda. 

Kui Panga mägedes asu-
vasse laagripaika jõudsime, 
selgus, et staabihooneks 
mõeldud saunas ei ole elekt-
rit, seega oli söögi valmista-
mine komplitseeritud. Noo-
red said sõjakoolis õppiva 
kadetti Aso Lichti käe all 
laagrit üles seadma haka-
ta. Ka söögivalmistamise 
murele leidsime lahenduse: 
õnneks olid noortekeskuses 
alles nii vesi kui ka elekter, 
nii saime esimesed söögid 
Järvakandis valmistada ja 
transpordida need laagrisse.

Sel ajal oli laagris käi-
mas juba onnide ehitamine, 
et õpetada noortele, kuidas 

looduses hakkama saada ka 
siis, kui vahendeid napib. 

Laagri teisel päeval aitasi-
me okstest ja risust koristada 
Panga mägede talispordira-
dasid. Vastutasuks said kõik 
proovida 300 meetri pikkust 
laskumist turvarakmetega. 
Silmad särasid ja meeleolu 
oli hea. Halvavõitu ilma ei 
pandudki tähele ja õnneks 
hakkas tuulgi vaibuma.   

Õhtusel ajal mängiti 
„Tunnimeest“. Mängu idee 
on varjatult ja vaikselt liiku-
da punktist A punkti B, kahe 
punkti vahele jääb teelõik, 
kus patrullib taskulambiga 

tunnimees. Erinevate helide 
peale jääb tunnimees seisma, 
süütab lambi ja vaatab, kes 
helisid tekitab. Kui mängija, 
kes kogemata oksale astus, 
suutis end piisavalt varjata, 
mäng jätkus, kui aga mitte, 
oli see tema jaoks lõppenud. 
Mängult naastes oli üllatus 
suur, sest elekter oli meie 
sauna taas üles leidnud. 

Magamaminekul küsiti, 
kas ööhäire ka tuleb. „Olge 
mureta, tuleb!“ Nii jäid laag-
rilised seda ootama, kuid va-
raste hommikutundideni ei 
juhtunud midagi. Laagriliste 
üllatuseks anti see hommi-

kul kell seitse. Ülesandeks 
oli kümne minuti jooksul 
pakkida kokku kogu isiklik 
varustus ja telk ning liiku-
da telklaagrist sauna juurde. 
Olgugi et unised ja väsinud, 
õnnestus see edukalt. Järg-
nes hommikusöök ja koris-
tamine ning läbi ta saigi.

Kokkuvõtteks tahan täna-
da kõiki vabatahtlikke abilisi 
ja inimesi, kelleta see laager 
ei oleks toimuda saanud. 

Mikk Merekivi
Järvakandi ANK juhataja, 

Noorte Kotkaste 
rühmajuht.

ank@jarvakandi.ee

Kotkad ja kodutütred lumetus 
talvelaagris

Talvelaagris. Mikk Merekivi

KULTUURIHALLIS
16. jaanuar – 25. veebruar  üleriigiline lasteaialaste kunstitööde NÄITUS teemal “Vaatan talve läbi klaasi“.
  Avatud argipäeviti kl  9–16. Teistel aegadel kokkuleppel tel 5346 0195.
 21. veebruar kl 18  KULTUURI KOHVIKUS muusik HENRY LAKSI  “Parimad palad läbi aegade “. Pääse 3 € / 5 €.
 24. veebruar  kl 12 EV aastapäeval üritusega “TERVISERADADEL ÜMBER MAAKERA“.
 8. märts kl 18  KULTUURI KOHVIK kutsub: NAISTE – ERI. Pääse 3 € / 5 €.
 10. märts kl 18  PIDU meesansambliga Viisitiim – “Ilma naisteta on kurb maailm …”. Pääse 3 €.
 17. märts  VÄLJASÕIT Lehtse  Kultuurimajja vaatama  operetti  “Haljal aasal“ . Osalus 8 € (sooduspilet) / 10 €   
.  (muusikalipilet ja bussisõit kokku). Eelregistreerimine tel 5346 0195 (kohti 50).
 25. märts  PEREPÄEV “JÄRVAKANDI JUURED IV“. 
 31. märts  Vürtsitüdrukute sünnipäevapidu. Pääse 3 €.
 3. aprill  Vana Baskini teater: Richard Harrise komöödia “ÜLLATUSKÜLALINE“.  KOHTUMISENI!

Kui jõulupühade ajal olid 
metsaalused värvitoonid 
valdavalt rohelised, siis uue 
aasta algus lisas sinna kõva 
portsu valget ja suusarajad 
ei olnudki enam muinasjutt. 
Ajal, mil suusasõbrad oma 
suuski keldrist välja otsisid 
ja esimesi rõõmuringe soo-
ritasid, tegid saalisportlased 
oma igapäevaseid harjutusi 
ning valmistusid sisevõist-
lusteks.     

11. jaanuaril peeti Kohila 
spordihoones TV 10 Olüm-
piastarti I etapp. Puhtalt kii-
rus- ja jõualadel pole meil 
tavaliselt kõige paremini 
läinud ja nii ka seekord. Vaid 
teivashüppes võidutses va-
nemate tüdrukute arvestuses 
Mari Lutšihhin (1.95). Vaba-
riiklikul etapil 15. jaanuaril 

Võrus hüppas Mari aga 2.01 
ja oli tublil kümnendal ko-
hal. TV 10 jätkub täie hooga.

14. jaanuaril avati suusa-
hooaeg Palukülas, kus sel-
gitati parimad vabatehnika 
lühikestel distantsidel. N-18 
6 km distantsil tõi esikoha 
Järvakanti Liisa Valdas.

16. jaanuaril võistlesid 
noored kergejõustiklased 
Rapla Sadolini spordihoo-
nes uue aasta võistlustel. 
BT kuulitõuke võitis tubli 
tulemusega Mari Lutših-
hin (9.18), kolmas oli Anita 
Koger (6.91). BP arvestuse 
oli Kaspar Rasmus Eelmaa 
kahel korral teine (60 m tj – 
11,1 ja kuul – 8.28). Egglet 
Marton saavutas esikoha AT 
60 m tj (11,8) ja II koha kuu-
litõukes (9.78).

Karoli Varblane oli 60 m 
tj II (11,9), kaugushüppes 
(4.10) ja kuulitõukes (8.32) 
tuli III koht.

Anett Kaldas oli kaugus-
hüppes II (4.32) ja 60 m tj III 
(13,6). AP arvestuses oli ka-
hel korral teine Egert Tomin-
gas (kaugus – 5.26 ja kuul – 
10.17), lisaks III koht 60 m 
tj (9,8). Silver Erik Audse oli 
III kuulitõukes (9.39).

22. jaanuaril suusatati  
taas Palukülas, kus selgusid 
maakonna parimad vabateh-
nika pikkadel distantsidel. 
N-18 arvestuses võitis 9,6 
km distantsil esikoha Liisa 
Valdas, naiste samal distant-
sil oli võidukas Anneli Prei-
mann. M-12 (3,2 km) arves-
tuse oli maakonna edukaim 
Tõnu Algre, Markus Sepp 

oli III. M-14 (3,2 km) klassis 
tõi II koha Järvakanti Karl 
Kivilo.

Veebruaris jätkuvad nii 
suusa- kui ka kergejõustiku-
võistlused, korvpallimehed 
alustavad mänge maakonna 
meistrivõistlustel, lauaten-
nisistidel on hooaeg poole 
peal. Maakonna võistluste 
kalendri ja tulemused leia-
te: www.raplamsl.ee. Lehte 
lugedes on kindlasti kõigil 
uisutamishuvilistel kooli 
juures oleval liuväljal tiirud 
juba tehtud,  suusaringi-
dest ma ei hakka rääkima-
gi. Minge talvel ikka metsa 
ka – suuskadega suusarajale 
ja muude asjadega muudele 
radadele. 

Olge terved!
Margus Sepp

Tali ei jäänudki taeva ...

D.I.V.A. Mari-Liis Kobakene
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valitsuse 
raamatupidamise 
vastuvõtuajad:
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Alma Ruutmets

Linda Jõema

80

Lembi Mägelainen

Maimu Männiste

Lembi Dettenborn

75

Nadežda Kannel

Helmi Pruus

Uued 
vallakodanikud

Vanessa Jaakson  
22. detsember 2011

Emma Ly Ringe    
17.  jaanuar 2012

Jumalateenistused Järvakandi Pauluse kirikus

• Pühapäeval, 19. veebruaril kell 15 
  armulauaga jumalateenistus
• Pühapäeval, 4. märtsil kell 15 
  armulauaga jumalateenistus
• Pühapäeval, 18. märtsil kell 15    
  armulauaga jumalateenistus
• Pühapäeval, 25. märtsil kell 15    
 paastumaarjapäeva jumalateenistus 
 1949. aasta küüditamisohvrite mälestamine

i PPaua lulusese k kiririkikus

Nelli Dimitrijeva
23.12.1946–
23.01.2012 

Jaan Randla    
13.11.1939–
29.01.2012 

Elvi Veldermann     
07.08.1931–
03.02.2012 

Hubert Vossi           
21.02.1933–
04.02.2012

Kullamaa
vallavalitsuse juures 
kell 9.00–10.30
Vana-Vigala
Tehnika- ja 
teeninduskooli juures
kell 11.30–12.30
Järvakandi
kultuurihalli esisel platsil
kell 14.00–15.00
I kvartalis 2012
23. jaanuar
20. veebruar
19. märts

Pangabuss peatub:

Bussis saate nõu pangateenuste kohta, tellida ja kätte 
pangakaardi, makseautomaadist oma kontole sularaha 
kanda ja välja võtta, teha arvuti abil makseid, sõlmida 
hoiuseid ja muid erinevaid lepinguid. 

Tutvuge pangabussi sõiduplaani ning finantsteenuste 
tingimustega  www.swedbank.ee. Lisainfot pangabussi 
teenuste, kellaaegade ja peatuste kohta saate 24h 
telefonilt 6 310 310.

POLITSEI

Lumega kaasnevad ohud
Uus aasta on õnnelikult vastu võetud ning suured pidus-
tused jäänud seljataha. Politsei  vaatevinklist möödusid 
pühad ning aastavahetus rahulikult ilma suuremate vahe-
juhtumiteta. Aeg-ajalt tuli korrale kutsuda naabreid, kes 
pidu kuidagi lõpetada ei tahtnud, ning lahutada karvupidi 
koos olnud riiukukkesid.

Alanud aastaga saabus ka kauaoodatud lumevaip. Tä-
navad kattusid lühikese ajaga paksu lumega. Hommiku-
ti võib liiklusõnnetuste teadetest kuulda, et jalakäija jäi 
vales kohas teed ületades auto ette. Asulates ning tiheda 
liiklusega teelõikudel on teede ületamiseks ülekäigurajad, 
mis on eelkõige mõeldud jalakäijatele turvaliseks teeüle-
tamiseks. Kuna ilmastikuolud toovad meile ka lund juur-
de ning teede ääres olevad lumevallid aina kõrgenevad, 
on ootamatult valli tagant teele hüpanud jalakäija suureks 
ohuks  autojuhile ja loomulikult ka iseendale. Ülekäigu-
raja olemasolu korral kasutage seda kindlasti ja enne tee 
ületamist veenduge toimingu ohutuses. 

Öeldakse, et tark ei torma – nii on ka liikluses, kus liig-
selt kiirustades ei pruugi õigel aja või üldse kohale jõuda. 
Arvestada tuleb tee- ja ilmastikuolude ning oma sõidu-
kiirust ning -võtteid vastavalt kohandada. Igapäevaliiklu-
ses nähtav sõiduki külglibistamine ning piruetid sobivad 
pigem õppesõiduplatsile kui tänavaliiklusesse. Hoolige 
oma kaasliiklejatest!

Kindlat meelt ning kätt soovides,
Jaan Sildoja

piirkonnavanem Detailplaneering Turu tn 1 ja 3
Detailplaneeringuga Turu tn 1 ja 3 määratakse ära ehitusala 
kavandatava Grossi kaubamaja jaoks. Olemasoleva turu hoo-
nestuse ja üle kasvanud puude asemele tuleb parkla. Praegune 
parkla Tallinna mnt ääres jääb kasutusele. Planeeritav kauba-
maja on märgitud detailplaneeringule siniselt ja ehitatakse ala-
tes praegusest puumajast endise segusõlme asukohale.

Detailplaneeringu eskiislahendust tutvustav avalik arutelu 
toimub Järvakandi vallamajas 27.02.2012 kell 15.00.

Detailplaneering on avalikul väljapanekul alates 05.03.–
01.04.2012. a Materjalidega on võimalik tutvuda Järvakandi 
vallamajas E–N kl 8–17 (lõuna 12–12.45) ja reedel 8–15. De-
tailplaneeringu eesmärk on kauplusehoone ja parkla rajami-
ne, planeeritava ala suurus 6500 m². Kinnistud kavandatakse 
liita üheks ärimaa sihtotstarbega krundiks. Detailplaneering 
sisaldab üldplaneeringu põhilahenduse muutmise ettepanekut 
ärimaa ja tootmismaa üleminekuala piiride täpsustamise osas. 

Järvakandi Vallavalitsus, ehitusnõunik Meelis Tomson

kultuuri kohvik 
kutsub

teisipäeval, 21. veebruaril kell 18 
kultuurihallis:

muusik henry laksi 
,,parimad palad 

lÄbi aegade“

Õhtu raames toimub 
vallakodanike 
tunnustamine

Pääse 3 € / 5 €
Taas uued suupisted!

 Pääse 3 €

Vürtsitüdrukute

sünnipäevapidu

31. märtsil kell 19
Tantsuks Ardo Juhkov

PIDU meesansambliga Viisitiim 
10. märtsil kl 18

kultuurihallis

 Pääse 3 €
“Ilma naisteta on kurb maailm ...”

Eesti Vabariigi sünnipäeva tähistamine üritusega

“Terviseradadel ümber maakera!”

24. veebruaril

kell 11–16

• Taas kilomeetrite kogumine vabariigi panusesse 
   erinevate liikumisviisidega

• Lisaks talvised jõukatsumised

• Tunnustame parimaid

• Kultuuriprogramm

• Söök ja jook

• Tore meeleolu

• Ehk tortki

Tule ja veedame koos toreda päeva!

kohtumiseni!


